
Inspreken Commissie Algemene Zaken van de gemeente Heerenveen maandag 22 januari 2024 
betreffende de komst van een AZC 

Geachte raadsleden, 

Ik ben Paul Steenbergen wonende in de Heidebuurt en derhalve belanghebbende. Op dit moment 
begeleid ik, samen met ander vrijwilligers uit de kerk, bijna anderhalf jaar een Syrische gezin in 
Heerenveen in het kader van noodopvang omdat asielzoekers toen buiten moesten slapen in Ter 
Apel en een beroep gedaan werd op de kerken. 

Allereerst een compliment voor college en raad. U wacht niet de spreidingswet af maar u neemt 
verantwoordelijkheid. U wilt een plek bieden aan mensen die vluchten voor oorlogsgeweld of 
vanwege politieke, religieuze of sexuele oriëntatie, én die in Nederland zijn. Van de 342 gemeenten  
kijken nog steeds ruim 150 gemeenten (in de pers  wordt ook het getal 250 genoemd) weg; deze 
gemeenten zijn ook vaak niet de armste gemeenten! Voor wat betreft de bovenmatige bijdrage van 
Friesland zie ook het bijgevoegde kaartje! 

Ik wil hier, evenals een groot aantal reacties van inwoners tijdens de inloopbijeenkomsten een 
pleidooi houden voor een klein AZC met maximaal 250 asielzoekers en indien mogelijk gesplitst en zo 
snel als mogelijk. In de brief die u naar de bewoners heeft gestuurd staat dat ‘ kleinere locaties niet 
de voorkeur hebben, omdat een azc naast woonruimte, ruimten nodig heeft voor recreatie, 
dagbesteding, een buitenruimte voor de bewoners etc... Een kleiner AZC zou vervelend zijn voor de 
azc-bewoner en veel heen en weer reizen betekenen tussen locaties. ‘ Daarnaast zou het voor de 
personele inzet onhandig zijn. Laat mij u proberen te overtuigen van een andere aanvliegroute. 

Allereerst wat zijn de voordelen van een klein AZC, wat blijkt uit onderzoek en welke sleutelfiguren 
zeggen daar iets over: 

✓ We weten uit onderzoek1 dat het draagvlak bij mensen voor kleinschaliger voorzieningen 
veel groter is. Zeven op de tien is tegen een groot AZC, drie op de tien tegen een klein AZC. 

✓ Theo Weterings, burgemeester van Tilburg, en verantwoordelijk voor het asieldossier bij de 
VNG zei eerder dat grote AZC’s geen toekomst hebben. "Kleinere locaties zijn makkelijker te 
vinden, zowel in steden als dorpen. Daarnaast zijn kleinere locaties veel beter voor de 
integratie." 

✓ Onderzoek in Overvecht (Plan Einstein) laat  zien dat kleinschaligheid en verbinding maken 
met sociale omgeving een plus-plus effect heeft. 

✓ Unicef Nederland in feiten en fabels: Kleinschaligheid vergroot het welzijn van kinderen op 
de vlucht, bevordert het aangaan van vertrouwensbanden tussen bewoners en medewerkers 
en draagt het bij aan (het gevoel van) veiligheid.   

✓ In Houten heeft de burgemeester in 2015 meteen gezegd bij de komst van 175 asielzoekers 
(Ja, het kan dus wel kleinschalig!) dat zij in de gemeente mochten blijven als ze een status 
kregen. Daardoor wisten zij waar ze aan toe waren en wisten vrijwilligers dat hun inzet 
duurzaam zou zijn. Van de 175 asielzoekers die er destijds in een sporthal werden 
opgevangen, woont nu een aanzienlijk deel in Houten, sommigen zelfs na een rondreis langs 
allerlei opvanglocaties in het land.  
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✓ Een motie van de ChristenUnie, waarin de regering wordt opgedragen kleinschalig aanbod 
van asielopvang van gemeenten mogelijk te maken, is door de Kamer aangenomen.  

✓ Als reactie op de onmenselijke toestanden in Ter Apel spreekt de PKN zich uit: Maak 
asielopvang kleinschalig en betrek de kerken erbij! 

✓ De reactie van de politie ook duidelijk. Ik parafraseer:  onafhankelijk van waar een AZC komt 
vraagt dit meer inzet van de politie en in het geval van de locatie Heerenveen-West zijn de 
zorgen ten aanzien van veiligheidsbeleving en leefbaarheid groter, mede vanwege het 
grotere aantal azc-bewoners.  

Ook bij een meer rekenkundige aanvliegroute is een klein AZC de beste optie. U gaat met het aantal 
van 450 (samen met de Fryske Marren) of 300 alleen voor Heerenveen ruim over de (spreidingswet) 
norm (ik kom op 40.000 : 18.000.000 (inwoners Nederland) x 50.257 (inwoners Heerenveen) = 112 . 
Samen met de Fryske Marren zou 250 -300 plaatsen ook ruim zijn en kleine AZC alleen voor 
Heerenveen met 175 tot 225 ook een ruim aanbod. Dit noem ik vooral ook omdat onze gemeente 
nog een fors armoede probleem heeft en structurele problemen op het sociale domein en 
huisvesting 

Conclusie: een klein AZC is goed voor bewoners van het AZC en goed voor inwoners van Heerenveen 
en goed voor de gemeente als geheel als het gaat om druk op de voorzieningen die nu al hoog is. In 
de locatiekeuze worden kleinere locaties al bij voorbaat geschrapt door COA omdat ze te klein zijn! 
Maar ja, zo moeten we het niet aanvliegen! Ik doe verder geen uitspraak over een voorkeurslocatie 
het gaat mij er om dat er snel een kleinere locatie voor de vluchtelingen zou moeten komen! 

Na deze onderbouwing voor een klein AZC wil ik tot slot aandacht vragen voor de volgende zaken: 

✓ Vraag zo veel als mogelijk goede voorzieningen extra aan, op gebied van medische zorg en 
dan naast de huisartsenzorg ook goede tandartsenzorg voldoende wordt aangeboden. 

✓ Houdt vast aan 2000 extra woningen voor Heerenveen om zo de Heerenveense 
langwachtenden perspectief te bieden, maar misschien ook voor een aantal bewoners van 
het AZC. (zie ook Houten-citaat).  

✓ Laat zo veel als mogelijk asielzoekers: meedoen/werken, taal leren, zekerheid krijgen voor 
woning in de toekomst bij verkrijgen van een status. 

✓ Zorg voor  verbinding met organisaties als kerken/moskeeën, Regenboogbelang en andere 
vrijwilligersorganisaties.  

En, echt tot slot, ontneemt u niet door grotere aantallen dan landelijk nodig, plaatsen als 
Bloemendaal de kans om haar steentje bij te dragen? 

Ik wens u veel wijsheid, dank u wel!                


